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EGYSZERŰSÍTETT JEGYZŐKÖNYV 

Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testületének Oktatási Bizottsága 2013. április 

15-én hétfőn, 1500 órai kezdettel megtartott üléséről 

 

Jelen voltak: 

Fekete Péter, bizottsági elnök 

Koleszár Kázmér, bizottsági tag 

Molnárné Czeglédi Cecília, bizottsági tag 

Tóthné Gyarmati Magdolna, bizottsági tag 

Varga László, bizottsági tag 

Szakadáti László, alpolgármester 

Dr. Kovács András, jegyző 

Dr. Révész Zoltán, aljegyző 

Rack Ferencné, Biatorbágyi Német Nemzetiségi Önkormányzat elnöke 

Ábrahám Ferencné, iskolaigazgató 

Palovics Teréz, óvodavezető 

Korbuly Klára, PMAMI vezetője 

Czuczor Orsolya, Pénzügyi Osztály vezetője 

Dobosy Gáborné, Beruházási és Vagyongazdálkodási Osztály vezetője 

Gálosi Zita, Beruházási és Vagyongazdálkodási Osztály 

Mester László, kommunikációs munkatárs 

Boross Andrea, dietetikus 

Kirch Gáborné, igazgatóhelyettes, Ritsmann Pál Német Nemzetiségi általános Iskola 

Ihászné Pálfi Katalin, köznevelési referens, jegyzőkönyvvezető 

 

Fekete Péter: Köszöntötte a megjelenteket és megállapította, hogy a bizottság 5 fővel 

határozatképes. Javaslatot tett a napirendi pontok sorrendjének megváltoztatására, a 

közösségi ház tetőterének beépítésével kapcsolatos napirend elsőként történő tárgyalására, 

illetve egyebek napirendi pont felvételére az óvodai nyitvatartással kapcsolatos szülői 

észrevételek megtárgyalására. 
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A bizottság 5 igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) az ülés 

napirendjét a javasolt változtatásokkal elfogadta. 

Napirend 

1) A közösségi ház tetőterének beépítési lehetőségeiről 

2) Az önkormányzati intézmények közétkeztetésének ellátására közbeszerzési 

eljárás előkészítéséről 

3) Az iskolai beiratkozásról, osztályok elhelyezésével kapcsolatos feladatokról 

4) Az iskolai pedagógiai programok véleményezése 

5) Az általános iskolák és a PMAMI állami fenntartásba adásáról szóló 

megállapodásról 

a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ és Biatorbágy Város Önkormányzata 

között létrejött ingatlanhasználati szerződésről 

6) A közoktatási intézményi térítési díj és a tandíj megállapításának szabályairól 

szóló 1/2006. (02. 16.) önkormányzati rendelet módosításáról 

7) Tájékoztató a Manó, Manócska Családi Napközik 2012. évi működéséről 

8) Tájékoztató a Kipikopik Játszóház 2012. évi működéséről 

9) Biatorbágy Város Önkormányzatának 2014. évi költségvetési koncepciójáról 

10) Beszámoló Biatorbágy Város Önkormányzata 2012. évi költségvetésének 

végrehajtásáról 

11) Az önkormányzat társulási megállapodásainak felülvizsgálatáról 

 

1. A közösségi ház tetőterének beépítési lehetőségeiről 

Gálosi Zita: Ismertette a terveket. 

Varga László: Tavaly 3 M Ft körüli volt az árajánlat, azért terveztük ebben az 

évben a megvalósítást, mert reálisnak tűnt az összeg. Az idei ajánlat a 2012-es 

háromszorosa. 

Dobosy Gáborné: A vizesblokk, az önálló kijárat, stb. a többletköltség. 

Fekete Péter: A normál közlekedés az épületen belül működne. A földszinti 

vizesblokkot használhatnák a művészeti iskola diákjai, tanárai. Téglafal jobb 

hangszigetelést biztosítana. Túlzónak tűnik az árajánlat. Próbáljuk átterveztetni, 

hogy elegendő legyen az idei keret. Javasolta, hogy ne legyen hátsó, utcai kapu és 

vizesblokk, a két terem pedig úgy legyen kialakítva, hogy a jelenlegi tartófalakra 

téglafalak kerüljenek. A hivatal kérjen új árajánlatot.  

Szakadáti László megérkezett az ülésre. 

A bizottság Fekete Péter javaslatát 5 igen szavazattal, (öt fő bizottsági tag volt 

jelen a szavazásnál) elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek. 



3 

 

 

 

2. Az önkormányzati intézmények közétkeztetésének ellátására közbeszerzési 

eljárás előkészítéséről 

Fekete Péter: Nem tartja elég kidolgozottnak a bizottság elé kerülő anyagot, mivel 

az csak a műszaki tartalommal, vagyis az étlappal foglalkozik, azzal sem a 

megfelelően részletezett kidolgozásban. Magát a közbeszerzési kiírást is tárgyalni 

kívánta volna  a bizottság ülésén.  

Dr. Révész Zoltán: A közbeszerzési eljárásnak a neuralgikus pontja az étlap, 

magához a kiíráshoz nem érkezett kritikai észrevétel, ezért koncentráltunk erre. 

Fekete Péter: Fontos magáról a közbeszerzési eljárásról is dönteni. Pl.: ne legyen 

a licit árlejtéses. Az el nem fogyasztott étel arányában, ha a moslék egy bizonyos 

szint fölé emelkedik, jussunk visszafizetéshez. 

Szakadáti László: Véleményt kaptunk, javaslatot nem. 

Dr. Révész Zoltán: A kiküldött anyag tartalmaz javaslatot. 

Boross Andrea: Ismerteti a dietetikai javaslat főbb megállapításait. 

Tóthné Gyarmati Magdolna: Jónak tartja a korcsoportonkénti bontást, és az  A/ B 

menü közötti választási lehetőséget. 

Fekete Péter: A teljes közbeszerzési eljárás első változata kellett volna, hogy 

elkészüljön. Az első változatot a nyilvánosság elé kívánja tárni. Pl.: SZMK 

véleményének ismeretében kellene elkészíteni a végleges változatot, ami a májusi 

testületi ülés elé kerül. 

Dr. Révész Zoltán: Jövő hétre el tudja készíteni a hivatal a kiírást.  

Koleszár Kázmér: Legyen akkora mozgástér a rendszerben, hogy menet közben 

lehessen javítani, ha hibát észlelünk. 

Fekete Péter: Javasolta, hogy készüljön teljes közbeszerzési kiírás, amelyet 

rendkívüli bizottsági ülésen megtárgyalhat a bizottság. Külső jogi szakértőt is 

hívjunk meg az ülésre. A február 4-ei rendkívüli bizottsági ülés döntései már 

kerüljenek az új kiírásba. 

A bizottság a javaslatot 5 igen szavazattal, (öt fő bizottsági tag volt jelen a 

szavazásnál) elfogadta. 

 

3. Az iskolai beiratkozásról, osztályok elhelyezésével kapcsolatos feladatokról 

 

Dr. Kovács András jegyző megérkezett az ülésre 

Fekete Péter: 8 induló első osztályunk van. A problémát az okozza, hogy a 

torbágyi épületben volna több igény, de ott 5 db első osztályt nem tudunk indítani. 

Korábban javasoltuk az ebédlő bővítését a teremhiány kezelésére. Ha a 
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nemzetiségi képzés iránt érdeklődő 64 fő két osztályban kerül elhelyezésre, nincs 

gond, ha háromba, akkor lépni kell. Tavaly óta nem növekedett a nemzetiségi 

családok száma, tehát más okokat is fel kell tárni. Pl. ennek az iskolának nagyobb 

a stabilitása. A másik iskolát további bizonytalanság övezi. 

Marx Árpád: Tankerületi ülésen lezajlott egyeztetés szerint 3 első osztályt 

javasolnak indítani a Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Általános Iskolában, 3 első 

osztályt pedig a Biatorbágyi Általános Iskolában, mégpedig a valamennyit a Szily-

kastélyban. Más településre jelentkezett, ott felvételt nem nyert, tehát visszajövő 

gyerekekre nagy számban nem számítunk. 

Rack Ferencné: El kívánta mondani, hogy a tankerületi egyeztetés előtt erőszakos 

és megalázó módon próbálták rávenni az önkormányzatnál lefolytatott 

egyeztetésen, hogy csak két osztályt indítson, illetve az egyik első osztály a Szily-

kastélyban legyen elhelyezve. 

Marx Árpád: Megemlítette a budaörsi példát: Egy kiürített, korábbi iskolaépületbe 

fognak telepíteni osztályokat két különböző iskolából. 

Szakadáti László: Rugalmasság, alkalmazkodás, áldozatvállalás kell minden 

résztvevő részéről.  

Tóthné Gyarmati Magdolna: Nem tartja jó ötletnek a szülők utólagos 

meggyőzését. 

Rack Ferencné: Senki nem kérdőjelezheti meg a jelentkezők nemzetiségi mivoltát. 

Fekete Péter: Azt a problémát kell megoldani, hogy nem tudunk elhelyezni öt 

osztályt a torbágyi épületben. Ha vannak biaiak a nemzetiségi iskolába jelentkezők 

között, akkor számukra biztosítsunk bián nemzetiségi osztályt a Ritsmann Pál 

Német Nemzetiségi Általános Iskola részeként. Kirch Gáborné kérdésére 

elmondta, hogy a Czuczor Gergely Tagiskolának két éves szerződése van a 

torbágyi épületben való elhelyezésre. Mivel nekik jövőre költözniük kell, idén nem 

célszerű más helyszínt felajánlani számukra.  

Koleszár Kázmér: Ahhoz ragaszkodnunk kell, hogy legalább az alsó 

tagozatosoknak biztosítsunk általános tantervű képzést a torbágyi iskola környékén 

lakó, nem nemzetiségi származású családok gyermekeinek. 

Fekete Péter: Két nemzetiségi első osztály, a Biatorbágyi Általános Iskola1 

általános tantervű és a Czuczor Gergely tagiskola 1 db első osztályának 

elhelyezésére van hely a torbágyi épületben. Ha lesz harmadik nemzetiségi 

osztály, javasolja, hogy az a Szily-kastélyban kapjon helyet.  Kéri az 

intézményvezetőket az együttműködésre a kialakult helyzet megoldása és a 

2013/2014-es tanév zökkenőmentes indulása érdekében. 

A bizottság a javaslatot 3 igen, 1 nem szavazattal, 1 tartózkodással (öt fő bizottsági 

tag volt jelen a szavazásnál) elfogadta. 

 

4. Az iskolai pedagógiai programok véleményezése 
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Fekete Péter: Javasolta e napirend levételét. 

A bizottság a javaslatot 5 igen szavazattal, (öt fő bizottsági tag volt jelen a 

szavazásnál) elfogadta. 

 

 

5. Az általános iskolák és a PMAMI állami fenntartásba adásáról szóló 

megállapodásról 

A Klebelsberg Intézményfenntartó Központ és Biatorbágy Város 

Önkormányzata között létrejött ingatlanhasználati szerződésről 

Ihászné Pálfi Katalin: Tájékoztatta a bizottságot, hogy azért került ismét 

beterjesztésre a megállapodás, mert az elmúlt képviselő-testületi ülésig nem 

érkezett meg a Budakeszi Tankerület igazgatójának írásos véleménye a 

Pénzügyi Bizottság által javasolt módosításokról. A most beterjesztett szöveg 

az önkormányzat és a tankerület között lefolytatott egyeztetésen alapul. Kikerült 

a 3. pontból a 15 nappal korábbi írásos egyeztetés követelménye. A 24. pont 

kiegészítésére tett bizottsági javaslatot a tankerület nem támogatta. 

Fekete Péter: Javasolta a módosítással egybeszerkesztett megállapodás 

elfogadását. 

A bizottság 5 igen szavazattal, (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a 

képviselő-testületnek elfogadásra javasolta Klebelsberg Intézményfenntartó 

Központ és Biatorbágy Város Önkormányzata között megkötendő 

ingatlanhasználati szerződést a melléklet szerinti tartalommal. 

 

 

4. A közoktatási intézményi térítési díj és a tandíj megállapításának 

szabályairól szóló 1/2006. (02. 16.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 

Ihászné Pálfi Katalin: Ismertette az előterjesztést és a vonatkozó jogszabályokat, 

melyek szerint a fenntartói jogokat gyakorló Klebelsberg Intézményfenntartó 

Központ hatáskörébe került a térítési díjakról és tandíjakról szóló rendelet 

megalkotása. A 229/2012. (VIII. 28.) Korm. rendelet szabályozza a térítési díjakból 

származó bevételek fenntartó és működtető közti megosztásának eljárási 

szabályait. 

Korbuly Klára: Még nem kapott pontos útmutatást. 

Dr. Kovács András: Helyi rendeletben esetleg szabályozhatjuk, amennyiben úgy 

látjuk, hogy szociális alapon több kedvezményre volna szükség annak érdekében, 

hogy a szülők tudják vállalni a gyermekeik taníttatását a művészeti iskolában. 

Fekete Péter: Támogatja a tandíjrendelet megszüntetését. Javasolja, hogy a 

hivatal a szociális. rendeletben dolgozza ki a lehetséges többlet kedvezmények 

körét. 
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A bizottság 5 igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

támogatta a javaslatot és elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a 1/2006. 

(02. 16.) önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezéséről szóló rendeletet. 

 

5. Tájékoztató a Manó, Manócska Családi Napközik 2012. évi 

működéséről 

Palovics Teréz: A családi napközivel nagyon jó az együttműködésük. Csupán az 

okoz problémát, hogy az alapító okiratuk szerint azon napon, amelyiken a gyermek 

a negyedik életévét betölti, megszűnik ott az elhelyezése, mert már nem jár 

normatíva utána. Kérjük fel a fenntartót, hogy módosítsák az alapító okiratukat oly 

módon, hogy a 4. életévüket betöltő gyermekek a nevelési év végéig igénybe 

tudják venni ezt a szolgáltatást. 

A bizottság a javaslatot valamint a Manó és Manócska Családi Napközik 

beszámolóját 5 igen szavazattal, (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

elfogadta. 

 

6. Tájékoztató a Kipikopik Játszóház 2012. évi működéséről 

Fekete Péter: Megfontolandó, hogy nem volna-e nagyobb szükség a Közösségi 

Házra a torbágyi iskolák testnevelés órái számára. Ha a Táncsics utcában üresedik 

hely, esetleg áttelepíthető lenne a játszóház oda. 

Dr. Kovács András: Ugyan a kerámiaműhelyből kiköltöznek, de a berendezés 

ottmarad, nem alkalmas játszóháznak. 

A bizottság a Kipikopik Játszóház 2012. évi működéséről szóló beszámolóját 5 

igen szavazattal, (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) elfogadta. 

 

7. Biatorbágy Város Önkormányzatának 2014. évi költségvetési 

koncepciójáról 

Dr. Kovács András: Módosult az Áht., április 30-áig meg kell alkotni a koncepciót. 

Fekete Péter: Az oktatási fejlesztési céljaink szerepelnek benne. Javasolta, hogy a 

bizottság fogadja el a dokumentumot. 

A bizottság a javaslatot 5 igen szavazattal, (öt fő bizottsági tag volt jelen a 

szavazásnál) elfogadta. 

 

8. Beszámoló Biatorbágy Város Önkormányzata 2012. évi 

költségvetésének végrehajtásáról 

Fekete Péter: Jól teljesültek a bevételi elvárások, kivéve a gépjárműadót. Ezt már 

2012 első félévében lehetett tudni. Ha év közben kiderül, hogy a bevételi 

előirányzat nem teljesül, akkor ezt célszerű költségvetés módosítás keretében 

átvezetni a költségvetésbe is. 
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Dr. Kovács András: Lehetőség van csökkenteni a költségvetés bevételi oldalát, 

ha látható, hogy nem fog teljesülni. Ez nyár végén volna lehetséges. A behajtás 

eredményessége kiegyenlítette a hiányt. 

Czuczor Orsolya: Szeptember végén vagy december 20-án látjuk a valós 

számokat. 

Dr. Kovács András: Ha látjuk, hogy szorít a helyzet, javaslatot teszünk a 

módosításra évközi módosítási javaslattal. 

A bizottság a város 2012. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló beszámolót 5 

igen szavazattal, (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) elfogadta. 

 

9. Az önkormányzat társulási megállapodásainak felülvizsgálatáról 

Dr. Kovács András: Biatorbágy Város Önkormányzata négy társulásban érdekelt, 

ezek további sorsáról kell dönteni: 

1) Budaörs Kistérség Többcélú Társulása (BKTT) 

2) Központi Orvosi Ügyelet Biatorbágy-Herceghalom-Etyek települések 
vonatkozásában 

3) Duna-Vértes Köze Regionális Hulladékgazdálkodási Társulás 

4) Zsámbéki Medence Regionális Területfejlesztési Társulás. (ZSÁMÉRT) 

A többcélú kistérségi társulások fenntartása 2013. január 1-jétől nem kötelező. 

Június 30-ával a települések akaratától függően megszűnhetnek a kistérséig 

társulások. Biatorbágynak a jelzőrendszeres házi segítségnyújtásra, és a nevelési 

tanácsadásra van szerződése a BKTT-vel. A jelzőrendszeres házi 

segítségnyújtásra (30 fő) kell megoldást más találnunk, mert van rá lakossági 

igény. A szakszolgálati feladatok állami fenntartásba kerültek. A megjelent 

15/2013. (II. 26.) EMMI rendelet alapján kerül kidolgozásra a Budakeszi 

Tankerületben a nevelési tanácsadás új rendszere. Az orvosi ügyelet díja 

kevesebb lesz. A Duna-Vértes Köze Regionális Hulladékgazdálkodási Társulásban 

fenn kívánjuk tartani a tagságunkat. A ZSÁMÉRT vonatkozásában sem tervezünk 

változtatást. 

Szakadáti László: Az orvosi ügyelet neuralgikus pont. Javítani kell a 

szervezettségét, a működés nyomonkövethetőségét, de ezt a szolgáltatást is 

biztosítani kell. 

Fekete Péter: Javasolta elfogadásra a határozati javaslatot azzal a kiegészítéssel, 

hogy a nevelési tanácsadás kérdését a bizottsági tárgyalja meg a májusi ülésen. 

A bizottság a Fekete Péter bizottsági elnök javaslatával kiegészített határozati 

javaslatot 5 igen szavazattal, (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

elfogadta. 
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10. Egyebek: A Benedek Elek Óvoda napi nyitva tartása 

Fekete Péter: A jelenlegi szabályozás szerint 17.00 óráig vannak nyitva az 

óvodák. Szülői megkeresések érkeztek arra vonatkozóan, hogy a bölcsődéhez 

hasonlóan 18.00 óráig legyenek nyitva az óvodák is. 

Palovics Teréz: Várható volt, hogy a bölcsőde miatt meg fog jelenni ez az igény. A 

szülők minden év elején kitöltenek egy kérdőívet, amely tartalmazza azt a kérdést 

is, hogy hány óráig kívánják igénybe venni az óvodát. Ha megnöveljük a 

nyitvatartási időt, a napközbeni átfedési idő lesz kevesebb, amikor egyszerre két 

óvónő tartózkodik a csoportban. Ha ezt az időt csökkentjük, a szakmai munka 

sérül. Tapasztalataik szerint nem a dolgozó anyukák, hanem a GYES-en lévők 

jönnek később a gyermekekért. Ez abból is látszik, hogy babakocsiban tolják a 

kisebbeket. 

Ihászné Pálfi Katalin: A pedagógiai asszisztensek megoldást jelenthetnek erre a 

gondra. A köznevelési törvény 2013. szeptember 1-jétől teszi kötelezővé 

alkalmazásukat. 

Palovics Teréz: Kéri, hogy akihez ilyen észrevétel érkezik, továbbítsa neki. 

Furcsának tartja, hogy nem az óvodában jelezték a problémát. 

Fekete Péter: Javasolta, hogy a hivatal készítsen felmérést a napi nyitva tartás 

iránti szülői igényekről és a kérdés kerüljön vissza a májusi bizottsági ülésre. 

A bizottság a javaslatot 5 igen szavazattal, (öt fő bizottsági tag volt jelen a 

szavazásnál) elfogadta. 

 

Fekete Péter megköszönte a részvételt és az ülést 18:10-kor bezárta. 

Biatorbágy, 2013. április 19. 
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